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PROTOKÓŁ Nr  XIII/2019 

z sesji Rady Miasta Szczecinek  

przeprowadzonej w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Szczecinek 

w dniu 27 sierpnia 2019 r. 

pełna relacja z przebiegu sesji znajduje się na nagraniu audio-video dostępnym na stronie  

BIP Urzędu Miasta Szczecinek: 

https://hdsystem.pl/fms/video/index.php?streamName=szczecinekses 

 

Rozpoczęcie Sesji Rady Miasta Szczecinek: godz. 9:00. 

 

Ustawowy skład Rady Miasta:  21 radnych.   

Obecnych: 19 radnych, według załączonej listy obecności.  

Nieobecni radni: Janusz Rautszko, Tomasz Wójcik.  

 
Zaproszeni goście:  
 
Daniel Rak Burmistrz Miasta 

Dorota Rusin-Hardenbicker Zastępca Burmistrza Miasta 

Maciej Makselon Zastępca Burmistrza Miasta 

Joanna Gawrych Sekretarz Miasta 

Czesław Podkowiak obsługa prawna Urzędu Miasta 

Grzegorz Kołomycki Skarbnik Miasta 

Anna Mista Dyrektor Wydziału Komunalnego Urzędu Miasta 

Marta Niewczas Dyrektor MOPS 

Iwona Wagner Zastępca Dyrektora MOPS 

 

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 przywitała zebranych,  

 stwierdziła prawomocność posiedzenia, potwierdzając wymagane kworum – obecność 19 radnych,  

 otworzyła sesję, przedstawiając porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta Szczecinek na 2019 rok. 

3. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Szczecinek na lata 2019-2029.  

4. Uchwała w sprawie ustanowienia jednorazowego świadczenia dla osób i rodzin zamieszkałych  

na terenie Miasta Szczecinek poszkodowanych w wyniku pożaru w firmach „OPAK” Leopold Pączka 

Spółka jawna lub/i LOPAK Leopold Pączka. 

5. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Porozumienia Międzygminnego zawartego 

31 sierpnia 2016 roku między Miastem Szczecinek a Gminą Szczecinek w sprawie powierzenia 

zadania w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

6. Zamknięcie sesji. 

 

https://hdsystem.pl/fms/video/index.php?streamName=szczecinekses
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Ad.2. 

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodniczący Komisji Budżetowo-Ekonomicznej: 

 Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 z uwagi na brak dyskusji w debacie, przystąpiła do głosowania. 

 

W imiennym głosowaniu jawnym Rada Miasta 18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymał się” podjęła uchwałę 

 

Nr XIII/125/2019  

w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta Szczecinek na 2019 rok. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały. 

 

Ad.3.  

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodniczący Komisji Budżetowo-Ekonomicznej: 

 Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 z uwagi na brak dyskusji w debacie, przystąpiła do głosowania. 

 

W imiennym głosowaniu jawnym Rada Miasta 18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymał się” podjęła uchwałę 

 

Nr XIII/126/2019  

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Szczecinek na lata 2019-2029. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały. 

 

 

Ad.4.  

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 otworzyła dyskusję. 
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W debacie nad projektem uchwały głos zabrali: 

 Grażyna Kuszmar Przewodnicząca Komisji Problemów Społecznych, 

 Daniel Rak Burmistrz Miasta Szczecinek, 

 Wiesław Suchowiejko radny, 

 Iwona Wagner Zastępca Dyrektora MOPS, 

 Czesław Podkowiak obsługa prawna Urzędu Miasta,  

 Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta, 

 Małgorzata Kubiak-Horniatko Przewodnicząca Klubu Radnych Porozumienia Samorządowego. 

 

Tezy wystąpień poszczególnych mówców: 

 

Grażyna Kuszmar Przewodnicząca Komisji Problemów Społecznych: 

 przypomniała o niedawnym wybuchu pożaru na terenie firmy „OPAK” W Szczecinku, 

 stwierdziła, że burmistrz Daniel Rak podjął słuszną decyzję o wypłacie poszkodowań w kwocie  

1 200 zł, dla wszystkich osób, które pracowały w w/w firmie w dniu pożaru, pod warunkiem,  

że są mieszkańcami Szczecinka, 

 poinformowała o możliwości składania wniosków w siedzibie MOPS, ul. Wiejska 4, w terminie do dnia 

30 listopada br., 

 Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Daniel Rak Burmistrz Miasta Szczecinek: 

 wyraża nadzieję, że wszyscy radni poprą pomysł pomocy osobom poszkodowanym, w takiej formie, 

 pomoc trafi do osób pracujących w firmie, która uległa zniszczeniu, 

 zwrócił się z prośbą do Biura Rady Miasta, aby wystąpić z pismem priorytetowym o pilnej publikacji 

w/w uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego, w celu szybkiego 

uruchomienia wypłaty świadczeń przez MOPS. 

 

Wiesław Suchowiejko radny: 

 ma wątpliwości związane z tekstem uchwały,  

 zasięgnął opinii prawnej, według której lepiej byłoby skorzystać z ustawy o pomocy społecznej  

w podstawie prawnej uchwały, ponieważ pomoc jest związana ze zdarzeniem losowym,  

a nie świadczeniami rodzinnymi, 

 kolejna wątpliwość dotyczy sformułowania w treści uchwały dot. zapisu o pożarze, 

 tytuł do odszkodowania mają wszyscy zatrudnieni w firmie, mieszkający w Szczecinku,  

 domniema, że osoba poszkodowana, czyli właściciel firmy, nie jest objęta tą pomocą,  

 z zapisów uchwały wynika, że aby być poszkodowanym, trzeba być zatrudnionym w firmie, 

 uważa, że pomocy trzeba udzielić, 
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 zauważył, że w zapisie § 3 ust. 2 pkt 1 i 2, dotyczącego spełnienia łącznie dwóch warunków 

przysługującej pomocy, zamieszkania i zatrudnienia, pominięto łącznik „lub” w sformułowaniu: „OPAK” 

Leopold Pączka Spółka jawna i LOPAK Leopold Pączka, 

 poprosił mecenasa Czesława Podkowiaka o interpretację przedstawionych wątpliwości. 

 

Daniel Rak Burmistrz Miasta Szczecinek: 

 poinformował, że przedstawiciel MOPS Pani Iwona Wagner przygotowywała projekt w/w uchwały  

i przeanalizowała pod względem prawnym trzy sposoby udzielenia takiej pomocy i ten, który 

przedkładamy radzie, jest najbardziej trafny i wyczerpuje udzielenie pomocy, 

 poprosił Panią Iwonę Wagner o przedstawienie argumentacji takiego rozwiązania. 

 

Iwona Wagner Zastępca Dyrektora MOPS: 

 przytoczyła zapisy ustawy o świadczeniach rodzinnych, 

 odnosząc się do wypowiedzi radnego Wiesława Suchowiejko wyjaśniła, że należy miarkować zapisy 

ustawy o pomocy społecznej i należy je czytać łącznie z przepisami ustawy o świadczeniach 

rodzinnych, 

 przytoczyła zapisy w/w ustaw dotyczące zdarzenia losowego, 

 uważa, że poszkodowanymi są zarówno właściciel firmy, jak i osoby tam zatrudnione, 

 intencją burmistrza było wspomóc wszystkie osoby, które były zatrudnione w firmie w dniu tego 

zdarzenia i są mieszkańcami naszego miasta, 

 według informacji właściciela firmy około 90% poszkodowanych jest mieszkańcami Szczecinka, z 

czego znaczna część to osoby z niepełnosprawnościami, które będą miały trudności w podjęciu pracy, 

 sytuacja osób poszkodowanych jest naprawdę ciężka, nie wszyscy poradzą sobie z codziennymi 

obowiązkami, 

 właściciel zapewnia, że pracownicy otrzymają należne wynagrodzenia, być może z pewnym 

opóźnieniem, 

 stosując zapisy ustawy o pomocy społecznej, należałoby miarkować pomoc i odnieść się 

indywidualnie do każdej z 250 osób, przeprowadzając wywiady środowiskowe, co znacznie 

wydłużyłoby w czasie całą procedurę udzielenia pomocy. 

  

Czesław Podkowiak obsługa prawna Urzędu Miasta: 

 w uzupełnieniu wypowiedzi Pani Iwony Wagner, chce potwierdzić wątpliwości, o których mówił 

Burmistrz, 

 w tym konkretnym przypadku i przy założeniach, o których była mowa, zasadne jest zastosowanie 

zapisów ustawy o świadczeniach rodzinnych, 

 uważa, że taka forma aktu prawnego pozwoli na udzielenie jak najszybszej pomocy, 

 nie znamy dalszej przyszłości osób poszkodowanych, formalnie większość z tych osób nie straciła 

pracy i na pracodawcy nadal ciąży obowiązek wypłaty wynagrodzenia,  
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 dodał, że nie znalazł żadnej innej uchwały na terenie kraju, która ustanawiałaby tego rodzaju pomoc, 

 podsumowując dodał, że ma nadzieję, iż Wojewoda nie zgłosi zastrzeżeń co do tej uchwały  

i po uzyskaniu opinii prawnej, niezwłocznie ogłosi treść uchwały w Dzienniku Urzędowym. 

 

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 potwierdziła słuszność uwagi radnego Wiesława Suchowiejko o braku łącznika „lub” w przytoczonym 

przez niego zapisie uchwały, 

 zarówno w tytule uchwały, jak i we wszystkich punktach, łącznik „lub” jest zastosowany, dlatego 

należałoby go dodać również w zapisie § 3 ust. 2 pkt 1 i 2. 

 

Wiesław Suchowiejko radny: 

 potwierdza, że tekst uchwały jest najważniejszy,  

 dodał, że żaden samorząd nie użył takiej podstawy prawnej w uchwale o takim charakterze, co nie 

znaczy że jej użycie jest błędem, 

 przytoczył zapisy art. 17 ustawy o pomocy społecznej, 

 zastanawia się nad interpretacją argumentów przytoczonych przez Panią Iwonę Wagner, 

 ważne jest, aby każda pomoc publiczna była zasadna, pomimo tego, że ocena i miarkowanie takiej 

formy pomocy może być trudne, 

 biorąc pod uwagę ogół dzisiejszej dyskusji, uważa chęć okazania pomocy w zaistniałej sytuacji za 

właściwą i sensowną. 

 

Daniel Rak Burmistrz Miasta Szczecinek: 

 poprosił Panią Iwonę Wagner do ustosunkowania się do sformułowań, które przedstawił radny 

Suchowiejko. 

 

Iwona Wagner Zastępca Dyrektora MOPS: 

 mówiąc o miarkowaniu pomocy społecznej i przeprowadzaniu wywiadów środowiskowych, MOPS 

stosuje się do pewnych praw, 

 przedstawiła procedury towarzyszące procesowi przydzielania pomocy społecznej, 

 stosując przepisy przytoczone w uchwale, jest możliwość szybkiego działania, poszkodowanym jest 

potrzebna pomoc na teraz, dlatego taka forma uchwały jest najlepszym sposobem na działanie, 

 dodała, że inne gminy nie stosowały dotychczas takich uchwał, 

 podała przykłady stosowania innej pomocy w południowych województwach Polski. 

 

Czesław Podkowiak obsługa prawna Urzędu Miasta: 

 w uzupełnieniu dodał, że uchwała została skonstruowana zgodnie z oczekiwaniami Burmistrza  

pomijając wszelkie procedury przyznawania świadczeń, o których mówiła Pani Iwona Wagner, 

 zwrócił uwagę na pojęcie „pracownika”, którym posługują się rozmówcy, 
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 dodał, że uchwała definiuje pojęcie „zatrudnienia”, a nie „pracownika”,  

 pomoc dotyczy osób zatrudnionych w jednej z dwóch wymienionych firm, lub w obu jednocześnie, 

dlatego należy uzupełnić zapis „lub/i” w § 3 ust. 2 pkt 1 i 2. 

 

Małgorzata Kubiak-Horniatko Przewodnicząca Klubu Radnych Porozumienia Samorządowego: 

 intencją Burmistrza i Starosty była pomoc szybka, 

 mowa jest o zdarzeniu losowym, które dosięgło Pana Leopolda Pączka,  

 sytuacja osób pracujących w firmie jest pokłosiem zdarzenia losowego, jakim był pożar firmy, 

 należy znaleźć „furtkę” w świadczeniach rodzinnych, 

 uważa, że trzeba pomóc poszkodowanym i podjąć uchwałę w takiej formie. 

 

Wiesław Suchowiejko radny: 

 przedstawił przypadki udzielenia pomocy w innych gminach, przy użyciu przepisów o pomocy 

społecznej, 

 stwierdził, że sytuacja go przekonuje, ale nie przekonują go wszystkie przedstawione argumenty, 

 pomoc mogłaby być zmiarkowana i przekazana później,  

 myśli, że Wojewoda nie uchyli tej uchwały. 

 

 

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 po debacie przystąpiła do głosowania nad wprowadzeniem zmiany do projektu uchwały, 

zaproponowanej przez radnego Wiesława Suchowiejko, polegającej na dodaniu zapisu: 

 „lub/i” w § 3 ust. 2 pkt 1 i 2, w tekście: „…„OPAK” Leopold Pączka Spółka jawna „lub/i” 

LOPAK Leopold Pączka…”, zgodnie z zapisem w tytule uchwały i pozostałymi zapisami  

w treści uchwały. 

 

 

W imiennym głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” zagłosowała nad zmianą projektu 

uchwały  

 

w sprawie ustanowienia jednorazowego świadczenia dla osób i rodzin zamieszkałych na terenie Miasta 

Szczecinek poszkodowanych w wyniku pożaru w firmach „OPAK” Leopold Pączka Spółka jawna  

lub/i LOPAK Leopold Pączka 

Wykaz głosowania imiennego nad zmianą do projektu uchwały stanowi załącznik do podjętej uchwały. 

 

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 przystąpiła do głosowania projektu uchwały wraz z zaproponowaną zmianą. 
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W imiennym głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 19 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

Nr XIII/127/2019   

w sprawie ustanowienia jednorazowego świadczenia dla osób i rodzin zamieszkałych na terenie Miasta 

Szczecinek poszkodowanych w wyniku pożaru w firmach „OPAK” Leopold Pączka Spółka jawna lub/i 

LOPAK Leopold Pączka. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały. 

 

 

Ad.5.  

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności: 

 Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 z uwagi na brak dyskusji w debacie, przystąpiła do głosowania. 

 

W imiennym głosowaniu jawnym Rada Miasta 15 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymał się” podjęła uchwałę 

 

Nr XIII/128/2019 

w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Porozumienia Międzygminnego zawartego  

31 sierpnia 2016 roku między Miastem Szczecinek a Gminą Szczecinek w sprawie powierzenia zadania 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik do podjętej uchwały. 

 

 

Katarzyna Dudź Przewodnicząca Rady Miasta: 

 stwierdziła wyczerpanie porządku obrad; 

 zamknęła sesję. 

 

Zakończenie Sesji Rady Miasta Szczecinek: godz.9:40. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

   Protokołowała:                                                                               Przewodnicząca Rady Miasta: 

Katarzyna Mołczun                  Katarzyna Dudź 
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